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Ρήματα
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· Τα ρήματα χωρίζονται σε ρήματα ενεργητικής και παθητικής φωνής.
Τα ρήματα ενεργητικής φωνής τελειώνουν σε – ω και γράφονται πάντα με ωμέγα. 
π.χ. Εγώ παίζω.

Τα ρήματα παθητικής φωνής τελειώνουν σε – μαι και γράφονται πάντα με άλφα γιώτα.

Π.χ. Εγώ λούζομαι.

· Ανάμεσα στις επόμενες λέξεις έχουν κρυφτεί 12 ρήματα. Μπορείς να τις βρεις, να τις κυκλώσεις και να τις τοποθετήσεις στην σωστή στήλη του πίνακα;

	Ενεργητική φωνή
	Παθητική φωνή

	
	

	
	

	
	

	
	

	
	

	
	



· Τοποθετώ στις προτάσεις την κατάλληλη λέξη του πίνακα.

 
· Ο Τάκης _______________ μια εργασία.

· Η Μάρθα _______________στη θάλασσα.

· Το μωρό ___________________ στην κούνια του.

· Ο Κώστας ___________________το σκοτάδι.

· Όταν κάνω κάτι καλό, ____________________. 

· Τι λείπει στο κείμενο; 


· Συμπληρώνω τα ρήματα όπως στο παράδειγμα και βάζω τόνους όπου χρειάζεται.

	κλειδώνω
	βιδ______
	ξαπλ_____

	φορτ_____
	ξηλ______
	θυμ_____

	λερ_____
	ψηλ______
	μαλ____

	διορθ______
	διπλ______
	γαζ______



· Συμπληρώνω τα ρήματα όπως στο παράδειγμα, και τονίζω.
	γυρίζω
	γεμ_____
	αθρ_____

	χαρ____
	σκαλ______
	δαν______

	μυρ_____
	φωτ______
	δακρ______

	ελπ_____
	αρχ______
	σφυρ_______




· Φτιάχνω ρήματα από τις παρακάτω λέξεις (όπως τα παραδείγματα).
	Λάδι : Λαδώνω
	Φως: φωτίζω
	Κλαδί: κλαδεύω

	Κουμπί: ________________
	Ελπίδα:_________________
	Φυτό:__________________

	Κρύο:__________________
	Δάκρυ:_________________
	Λατρεία:________________

	Θυμός:_________________
	Γύρος:__________________
	Χορός:__________________

	Κλειδί: ________________
	Άθροισμα:______________
	Μάγειρας:______________

	Πάχος:_________________
	Ζεστός:_________________
	Όμορφος:_______________


· Συμπλήρωσε τα κενά με τα ρήματα της παρένθεσης στο πρόσωπο που πρέπει:

Εγώ  ( ανοίγω ) ………………………………………… την πόρτα.

Αυτός  ( παίζω ) ……………………………………… μπάλα.

Εμείς  ( τρέχω ) …………………………………… γρήγορα.

Εσύ  ( διαβάζω ) …………………………………… προσεκτικά.

Εσείς  ( πλένω ) ………………………………………τα χέρια σας.

Αυτοί  ( γράφω ) ……………………………………… τις ασκήσεις. 
·  Να κλιθούν τα παρακάτω ρήματα στον Ενεστώτα Ενεργητικής φωνής.

	Εγώ
	χτενίζω
	βιδώνω
	μπαίνω 
	μαζεύω
	πλένομαι

	Εσύ
	
	
	
	
	

	Αυτός
	
	
	
	
	

	Εμείς
	
	
	
	
	

	Εσείς
	
	
	
	
	

	Αυτοί
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Ρήματα είναι οι λέξεις που δείχνουν ότι κάποιος κάνει κάτι ή παθαίνει κάτι ή βρίσκεται σε μία κατάσταση.


Πάντα μπαίνει μπροστά η λεξούλα « εγώ ».





παίζω		ποδήλατο		λούζομαι		Γιώργος	           ακούω		 άσχημος


           χτενίζω	              κουράζομαι		πλένομαι	      ποτήρι     	          ποτό	           χτενίζομαι


κάθομαι	     μιλάω    		δαγκώνω	 	λυπάμαι	   τρώω	  μαλωμένος





κολυμπάει


χαίρομαι


γράφει


κοιμάται


φοβάται





ω ή αι





Το πρωί ξυπνά__ νωρίς. Πλένομ___ καλά και σκουπίζομ___. Βουρτσίζ___ τα δόντια μου, ντύνομ___ και ετοιμάζομ____ γρήγορα. Κάθομ____ στο τραπέζι και τρώ___ το πρωινό μου. Ύστερα παιρν___ την τσάντα μου και φεύγ___ για το σχολείο.





Μαθαίνω:  Τα ρήματα που τελειώνουν σε(  – ώνω ) γράφονται με ωμέγα.








Μαθαίνω : Τα ρήματα που τελειώνουν σε ( - ίζω  ) γράφονται με γιώτα. 


Εξαιρούνται τα ρήματα : (δανείζω, αθροίζω, πρήζω, πήζω, δακρύζω, κελαρύζω, αναβλύζω).       








Μαθαίνω: Τα ρήματα που τελειώνουν σε ( - εύω ) γράφονται με (ευ).


Εξαιρούνται τα ρήματα: ( κλέβω, σέβομαι ) που γράφονται με (βήτα).








Μαθαίνω: Τα ρήματα που τελειώνουν σε (-αινω) γράφονται με (αι).


Εξαιρούνται τα ρήματα: ( μένω, δένω, πλένω ) που γράφονται με (ε).











